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З А П И С Н И К 
са 7. сједнице Комисије за спољну трговину и царине 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 12. јуна 2007. године 
  
             Сједница је почела у 17,00 часова. 

 
Сједницом је предсједавала Сњежана Рајилић, предсједавајућа Комисије. 
Сједници су присуствовали чланови Комисије: Јерко Иванковић Лијановић, 

Мехмед Суљкановић, Екрем Ајановић, Јозо Крижановић, Шемсудин Мехмедовић, 
Славко Јовичић, Салко Соколовић и Хаџи Јован Митровић.  

Сједници су присуствовали: помоћници министра спољне трговине и 
економских односа БиХ Сабрија Шерифовић и Хајрудин Подбичанин,  директор 
Сектора за макроекономски систем у Спољнотрговинској комори БиХ Момир 
Тошић и секретар Комисије Емира Чешљар.  

 
  За сједницу Комисије, са допуњеном тачком 2, предложен је и једногласно  

усвојен сљедећи 
 

Д Н Е В Н И   Р Е Д 
 

1. Давање мишљења Комисије Представничком дому на Споразум о 
измјени и приступању Централноевропском споразуму о слободној 
тговини (ЦЕФТА 2006.), 

2. Поновљено разматрање и утврђивање коначног предлога закона о 
измјенама и допунама: Закона о акцизама БиХ,  Закона о царинској 
тарифи БиХ и Закона о царинској политици БиХ,  

3. Текућа питања. 
 
 

Ад-1. 
Сабрија Шерифовић истакао је да је након формирања Пакта стабилности 
за Југоисточну Европу почела имплементација Пакта II, с циљем јачања 
трговинских односа, те да је 27.07.2001. године усвојен Меморандум о 
разумијевању о потписивању билатералних уговора о слободној трговини 
са  31 земљом у региону. У току  2005. године почели су преговори на 
основу одредаба Закона о поступку закључивања и извршавања 
међународних уговора („Службени гласник БиХ“, бр. 29/00).  
До сада су Босна и Херцеговина и Република Србија  једине земље које 
нису ратификовале ЦЕФТА-у, од укупно осам земаља, јер су предлагале 



закључке о усвајању анекса на Споразум.  Договорено је  додавање члана 
23. бис, чији је циљ изједњачавање услова у региону у погледу трговине.  
Први пут земље у региону добијају  дијагоналне акумулације,  тј.  могу 
узимати дијелове материјала за производњу роба из других земаља и 
презентовати их као свој производ. Споразум о стабилизацији и 
придруживању има посебно поглавље  - Регионална сарадња - које 
предвиђа примјену и ратификовање ЦЕФТА-е. 
Не могу се предузимати никакве правне радње док ЦЕФТА не ступи на 
снагу. 
 
Хајрудин Подбичанин рекао је да став 1. члана 23. ЦЕФТА-е даје 
могућност увођења заштитних мјера. Мишљења је да Савјету министара 
БиХ треба предложити да усвоји закључак о одржавању континуитета  
одлука које су на снази. 
 
Момир Тошић из Спољнотрговинске коморе БиХ  истакао је  да СТКБиХ 
подржава што скорије ратификовање Споразума. 
 
       У дискусији су учествовали: Јерко Иванковић Лијановић, Славко 
Јовичић, Шемсудин Мехмедовић, Јозо Крижановић, Мехмед Суљкановић, 
Екрем Ајановић, Хаџи Јован Митровић и Салко Соколовић. 
      Јерко Иванковић Лијановић сматра да из дијела Споразума који се 
односи на пољопривреду треба извући максимум.  Упитао је - шта добијамо 
чланом 23.бис? По основу досадашњих уговора о слободној трговини, 
Босна и Херцеговина трпи економске штете, а одлуке које је донио  Савјет 
министара БиХ на основу ових уговора престају да важе ратификацијом 
ЦЕФТА-е. Прочитао је текст члана 23. бис ЦЕФТА-е и поставио питање - 
шта БиХ добија  овим чланом? У вези с тим предложио је да Комисија 
усвоји закључак, чији је текст је подијељен присутним на сједници. 
        Славко Јовичић сугерисао је да се ратификација ЦЕФТА-е одложи за 
краће вријеме, уважавајући мишљење удружења пољопривредних 
асоцијација, до реализације закључака  Комисије. 
      Шемсудин Мехмедовић рекао је да треба предузети мјере за 
стимулацију домаће производње, отклонити баријере које имају 
произвођачи и  имати гаранције да ће се роба из БиХ извозити. 
      Јозо Крижановић нема резерве за ратификацију ЦЕФТА-е  и мишљења 
је да  Комисија треба  слиједити усвојене закључке и користити одредбе 
члана 23. Споразума. Ступањем на снагу ЦЕФТА-е престају да важе 
уговори о слободној трговини са Републиком Хрватском и Републиком 
Србијом. Лијек је у спровођењу  предлога мјера  за повећање извоза и 
цертификацији. 
       Мехмед Суљкановић рекао је да Босна и Херцеговина, као споразумна 
страна, треба превазићи негативна искуства из протеклих година и 
подржава закључак који је предложио Јерко Иванковић Лијановић. Треба 
користити сва рјешења за формирање Министарства пољопривреде БиХ. 
      Екрем Ајановић  мишљења  је да рјешења о којима се већ говорило не 
доносе никакве резултате. Једини начин је да се подржи идеја 
пољопривредних произвођача о формирању Министарства пољопривреде 
БиХ. Потребне су мјере и одлуке Савјета министара БиХ за стимулацију 
домаће производње које би се примјењивале истовремено са ступањем на 
снагу ЦЕФТА-е. 
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     Хаџи Јован Митровић  констатовао је да нема члана Комисије који је 
противан давању мишљења Представничком дому за ратификацију ЦЕФТА-
е. Придружује се предлогу за преформулацију закључка Јерка Иванковића 
Лијановића и сматра да нема правне препреке да Комисија поново усвоји 
закључак. 
      Салко Соколовић подржао је  предлоге  Екрема Ајановића и рекао како 
нема сметњи да Савјет министара БиХ у прелазном периоду донесе мјере и 
одлуке за стимулацију домаће производње. 
 
       Комисија је једногласно,  са образложењем, усвојила сљедећи               
з а к љ у ч а к: 

                                 
     1.  Обавезује се Савјет министара БиХ  да, у складу са  чланом  23. бис 

Споразума о измјени и приступању Централноевропском споразуму о 
слободној трговини, донесе одлуке које ће ступити на снагу даном примјене 
Споразума и којим ће се наплаћивати МФН царине из царинске тарифе 
БиХ,  тј. иста висина царине као на робу поријеклом из ЕУ - тарифне ознаке 
02,04,16 - на робу поријеклом из Републике Хрватске и Републике Србије, 
како би Комисија за спољну трговину и царине дала мишљење   
Представничком дому  за ратификацију Споразума. 

           2. Комисија предлаже Савјету министара БиХ да размотри могућност  
доношења  одлука   из других области за које утврди да су неопходне.  

           3.   Обавезује се Савјет министара БиХ да Комисији достави одговор до 30. јуна  
                  2007. године. 

              О б р а з л о ж е њ е 
 Узимајући у обзир да, на основу чл. 10. и 13. Уговора о слободној трговини 
са Републиком Хрватском и Републиком Србијом, постоји одлука Савјета 
министара БиХ о наплати МФН царине у износу од 40 % од МФН царине из 
царинске тарифе која престаје ступањем на снагу споразума ЦЕФТА, те да 
та одлука није имала довољно ефеката у смањењу дефицита на тарифе из 
тарифних ознака 02,04,16 - што се јасно види из анализа у прилогу - 
потребно је,  на основу члана 23. бис Споразума о измјени и приступању 
Централноевропском споразуму о слободној трговини, донијети одлуку о 
наплати царине из царинске тарифе, како би се зауставио и почео 
смањивати дефицит код ових пољопривредних производа.  
 
Договорено је да се закључак упути предсједавајућем Савјета министара 
БиХ, Министарству спољне трговине и економских односа БиХ и 
Спољнотрговинској комори БиХ. 

 
Ад-2.  

Поновњено разматрање и утврђивање коначног предлога  закона о 
измјенама и допунама Закона о акцизама БиХ,  Закона о царинској 
тарифи БиХ и Закона о царинској политици БиХ 
 
        Предсједавајућа Комисије Сњежана Рајилић информисала је присутне 
о разговору који је, у име Комисије, обавила са предсједавајућим Савјета 
министара БиХ  и министром  спољне трговине и економских односа БиХ у 
вези са наведеним законима. Досадашња пракса је  да Савјет министара 
БиХ  формира радне групе за израду предлога текста закона или измјена и 
допуна закона, те ангажује ресорна министарства да израде текст предлога 
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закона уз координацију Управног одбора УИОБиХ и Министарства 
финансија и трезора БиХ. 

                     У дискусији су учествовали: Шемсудин Мехмедовић, Славко Јовичић,  
            Сњежана Рајилић, Мехмед Суљкановић и Јозо Крижановић. 

          Закључено је да су предлози измјена и допуна закона сачињени на 
основу усвојеног закључка са Округлог стола, одржаног 13. марта 2007;  да су 
нацрти закона разматрани на 4. сједници Комисије, одржаној 11. априла 2007,  
када су достављени и члановима Комисије те је било  довољно времена за 
достављање примједаба и предузимање одређених активности. Управни 
одбор УИОБиХ доставио је мишљење о финансијским ефектима за Предлог 
закона о измјенама и допунама Закона о царинскј  тарифи  БиХ (12. 06. 2007.) 
и  за Предлог  закона о измјенама и допунама Закона о царинској политици 
БиХ (29.06.2007.),  а   накнадно ће доставити анализу финансијских ефеката 
за Предлог закона о  измјенама и допунама Закона о акцизама у БиХ, с 
обзиром на обим посла. 
 
       Комисија је једногласно з а к љ у ч и л а да Радна група, коју чине: 
Сњежана Рајилић, Јерко Иванковић Лијановић, Шемсудин Мехмедовић и 
Екрем Ајановић,  19. јуна 2007. године у Јелаху, утврди коначне текстове 
измјена и допуна наведених закона који ће бити  достављени у редовну 
процедуру предсједавајућем Представничког дома Параламентарне 
скупштине БиХ.  
 
Ад-3. 
       Текућа питања 

         Једногласно је закључено да материјали које су Комисији упутили:  
         1. Месна индустрија „Фармер“  из Широког Бријега, од 24.05.2007.године; 

   2. Удружење произвођача и прерађивача меса у БиХ , од 01.06. 2007;  
   3. допис Министарства спољне  трговине и економских односа БиХ –  
       Канцеларија за ветеринарство БиХ,  од 04.06.2007, 
 буду достављени у процедуру Радној групи за пољопривреду, која је 
формирана на основу  закључка са 4. сједнице Комисије.  

 
            Сједница је завршена у 20,00 часова. 
 
 
 
     Секретар Комисије                                                           Предсједавајућа Комисије 
       Емира Чешљар                                                                   Сњежана Рајилић 
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